
      
 
 
 
    

Generalforsamling i Tryg 26. marts 2021 
 
Kommentar til beretningen 
 
I starten af november fik vi kendskab til Tryg’s plan om at købe RSA’s skandinaviske aktiviteter, bedre kendt 
som Codan Danmark, Codan Norge og Trygg-Hansa. En plan der, selv i et europæisk perspektiv, kan 
beskrives som en stor og transformerende transaktion. Samtidig var det en transaktion, der krævede en 
udstedelse af nye aktier for kr. 37 milliarder, svarende til cirka 65% af aktiekapitalen. 
 
Nu står vi så her i dag, meget tæt på målstregen. Og jeg tør godt allerede nu ønske et stort tillykke med den 
succesfuldt gennemførte kapitaludvidelse og gennemførelsen af RSA-transaktionen.  
 
Det er en transaktion med et overbevisende finansielt rationale og nogle meget interessante strategiske 
perspektiver. Det er flot, at Tryg har bragt sig selv i en position til at kunne foretage et opkøb af den kaliber. 
De mange gode erfaringer fra opkøbet af Alka kan vise sig værdifuldt i den kommende integration af RSA. Vi 
ser meget frem til at følge med på rejsen.  
 
Jeg vil derudover gerne rose Tryg for resultaterne i 2020. Corona-krisen ramte hårdt, og mange steder var 
usikkerheden stor – også i forsikringsbranchen. På trods af krisen lykkedes det for Tryg i 2020 at indfri alle 
de målsætninger, som blev lanceret på kapitalmarkedsdagen tilbage i 2017.  
 
Tryg har bebudet en kapitalmarkedsdag til efteråret. Vi glæder os til at høre om de nye langsigtede 
målsætninger på den kommende kapitalmarkedsdag, herunder yderligere detaljer om potentialet fra 
integrationen af Codan Norge og Trygg-Hansa. 
 
Til sidst vil jeg gerne knytte en kommentar til Tryg’s arbejde med CSR. Der er sket et tiltrængt løft i 
ambitionsniveauet i løbet af 2020, og der er offentliggjort en klart forbedret Corporate Responsibility Report. 
Det er blandt andet positivt at se de ambitiøse målsætninger for 2023, især i relation til den grønne 
omstilling. Jeg vil gerne opfordre til, at dette emne også kommer til at fylde på den kommende 
kapitalmarkedsdag. 
 
Med de ord vil jeg gerne ønske ledelse og medarbejdere held og lykke med arbejdet i 2021. 
 
Tak for ordet. 
 
Claus Wiinblad, ATP 

 
 
 

ATP Koncernen er Danmarks største pensionsselskab og administrationshus. Vi løser opgaver for næsten 

alle borgere og virksomheder i Danmark. Med en pensionsformue på 886 mia. kr. er ATP samtidig et af 

Europas største pensionsselskaber. Pensions & Investments er ansvarlige for ATP’s pensionsprodukt, ATP 

Livslang Pension.  

 

ATP Livslang Pension er en kollektiv ordning med over 5 mio. medlemmer. Målet er at levere gode, stabile 

pensioner i form af en livsvarig garanti, som vi tilstræber at realværdisikre. Det sker gennem investeringer i 

blandt andet obligationer, aktier, ejendomme og infrastruktur. ATP Livslang Pension sikrer, at næsten alle 

borgere i Danmark får et tillæg til folkepensionen den dag, de går på pension – og resten af livet. 

 


